
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for grøn trepart
Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 25. november 2024

Udvalget udbeder sig ministrenes besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 175
Vil ministrene med give en vurdering af, hvordan CO2-afgiften vil påvirke muligheden for 
at komme den rutinemæssige halekupering til livs på sigt? Der henvises til dyrevelfærds-
aftalen af 9. februar 2026, hvor det politisk blev besluttet at etablere en afgiftsmodel, 
hvorefter landmænd, der vil lade grisene beholde deres haler sådan, som loven kræver 
det, får tildelt provenu fra afgiften som kompensation for de ekstra ressourcer til grisene, 
som produktion med hele haler kræver. I forhold til klimamålet og CO2-afgiften lægger 
den grønne trepart op til øget effektivitet og om muligt endnu færre ressourcer til grisene.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Helene Brydensholt (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på helene.brydensholt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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